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§ 8 
Namn på ny skolenhet i Slakthusområdet  
UTBF 2025/2245 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden bordlägger ärendet. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
bordlägger ärendet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) frågar utbildningsnämnden om 
ärendet ska bordläggas och finner att utbildningsnämnden beslutar 
att bordlägga ärendet. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/2245-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Namn på ny skolenhet 
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§ 11 
Skärpta villkor för friskolesektorn (SOU 2025:37)  
UTBF 2025/2262 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  

Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet Skärpta villkor för 
friskolesektorn (SOU 2025:37) till utbildningsnämnden för yttrande. 
  
Förvaltningen är i huvudsak positiv till förslagen som, om de 
genomförs, kan bidra till något bättre insyn i skolverksamhet som 
bedrivs av enskilda huvudmän och att offentliga medel i något 
högre utsträckning används i skolverksamheten. Förvaltningen 
menar dock att kravet på långsiktighet bör gälla tills vidare eller 
minst 10 år, att återkrav av tilläggsbelopp försvåras av att 
kommuner inte har rätt till insyn i friskolors verksamhet, att 
återkrav bör vara möjligt vid alla typer av brott och att reglerna om 
värdeöverföringsförbud vid nyetablering behöver utvecklas. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Beslutet kräver omedelbar 
justering med hänsyn till remisstiden. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) föreslår att 
utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas (M) förslag till 
beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämna det till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 

2. Att därutöver anföra följande: 
  
Stockholms förskolor och skolor ska präglas av kunskap, 
trygghet och utveckling och sätta varje barn i centrum. 
Fristående verksamheter är jämte de kommunala en 
förutsättning för mångfald och valfrihet. Moderaterna ser 
därför med oro på flera av förslagen som läggs fram i 
betänkandet från utredningen Skärpta villkor för 
friskolesektorn (SOU 2025:37). 
  
Förslaget väcker frågor ur ett principiellt perspektiv, särskilt 
när det gäller näringsfriheten i Sverige. Det finns en risk att 
delar av utredningens förslag kan skapa osäkerhet kring 
förutsättningarna att verka inom sektorn, vilket i sin tur kan 
påverka investeringar och leda till att verksamheter inte blir 
långsiktigt hållbara. Det kan i förlängningen få negativa 
konsekvenser för valfriheten för Stockholms barnfamiljer. 
  
Moderaterna noterar vidare att utredningen, mot bakgrund av 
en ofullständig överblick, beskriver svårigheter att fastställa 
hur förslagen skulle påverka förskolan då skolan varit det 
främsta föremålet för utredningens uppdrag. Således finns 
skäl att närmare söka kunskap om villkoren inom just 
förskolesektorn – och snarare än utredningens begränsande 
premiss undersöka hur villkoren för förskolan kan förbättras – 
oaktat verksamhetens driftform. 
  
Moderaterna vill också särskilt lyfta fram vikten av väl 
fungerande tillsyn och rättssäker tillståndsgivning. Det är 
viktiga verktyg för att sätta kvaliteten i förskolan främst. 
  

Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Centerpartiets (C) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 

2. Att därutöver anföra följande: 
  
Centerpartiet ser de i grunden goda värden som fristående 
huvudmän inom förskola och skola bidrar med. Det ökar 
innovation och utveckling och är en förutsättning för att den 
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valfrihet som familjer önskar blir reell genom att ge alternativ 
som passar elevers individuella behov bättre. 
  
Sett ur det perspektivet väcker utredningens förslag många 
frågor. Hur kan man säkerställa långsiktiga förutsättningar 
som uppmuntrar friskolesektorn att både bidra på ett 
konstruktivt sätt och samtidigt förbli livskraftig? Vi delar 
ingången att det finns anledning att göra justeringar för att 
minska möjligheter och incitament att inte bidra till hög 
kvalitet och goda skolresultat. Men de långtgående förslag 
om ingrepp i fristående huvudmäns möjligheter att verka 
effektivt och utveckla sin verksamhet gör att såväl balansen 
ruckas mellan näringsfrihetens rådighet och ansvar och 
fortsatt hållbar innovation och utveckling av god kvalitet. 
  
Centerpartiet ser även med oro på utredningens förslag kring 
riktade statsbidrag. Centerpartiet ser hellre att dessa i 
huvudsak övergår till ett samlat sektorbidrag som kommuner 
kan använda på bästa sätt utifrån lokala förutsättningar och 
fördela enligt gällande principer för likvärdig skolpeng etc 
mellan huvudmän. Vi delar ambitionen att offentliga medel 
ska användas till verksamhetens bästa, men ser en risk att alla 
statsbidrag i praktiken ensidigt och kortsiktigt börjar klassas 
som ”kvalitetshöjande” och inte en grundläggande 
resursförstärkning som ger rådighet över att bäst nyttja 
medlen för en långsiktigt hållbar verksamhet. Det skulle i så 
fall kunna innebära att skolor som tar emot statsbidrag 
tvingas avstå från att skapa långsiktig stabilitet genom 
överskott. Det kommer snabbt undergräva möjlighet till 
långsiktiga investeringar även för de som levererar god 
kvalitet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns tre 
förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett förslag från från vice 
ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och) och ett förslag från 
Claes Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
till beslut. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/2262-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Skärpta villkor för friskolesektorn (SOU 2025:37) 

• UTBF 2025/2262-1.1 Remiss - Skärpta villkor för 
friskolesektorn (SOU 2025:37) 
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§ 12 
Förbättrat stöd i skolan (SOU 2025:44)  
UTBF 2025/2404 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat delbetänkandet SOU 2025:44 
"Förbättrat stöd i skolan" till utbildningsnämnden för yttrande. I 
utredningen beskrivs problemet med att tusentals elever varje år 
lämnar grund- och gymnasieskolan utan att nå målen för 
utbildningen, något som ger stora konsekvenser både för den 
enskilde och samhället i stort. För att komma till rätta med 
problemet föreslår utredningen en rad åtgärder som syftar till att i 
högre utsträckning ge elever tidiga, adekvata och effektiva 
stödinsatser än idag. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till förslagen som bland annat 
föreslår att slopa ”extra anpassningar” och ”garantin för tidiga 
stödinsatser”, samt införande av nationella standardiserade tester för 
att tidigt upptäcka elevers stödbehov. Samtidigt framhåller 
förvaltningen vikten av att tydligt definiera begrepp som ”ledning 
och stimulans” samt ”stödundervisning” liksom att elevhälsans 
professioner fortsatt behöver vara en viktig del i det förebyggande 
och främjande arbetet med att utveckla skolans lärmiljöer och 
stödformer. 
  
Förvaltningen ser också behov av tydliggörande avseende när 
stödundervisningen ska sättas in, hur rektors ansvar ska avgränsas, 
och vilket professionellt stöd rektor har tillgång till i dessa beslut 
om särskilt stöd. Vidare ser förvaltningen att kostnaderna för 
stödundervisning enligt utredningens förslag i praktiken kommer att 
vara högre än vad utredningens beräkningar visar till följd av bland 
annat fler lärare med specialpedagogisk utbildning och ökade 
lokalkostnader. Förvaltningen uppskattar skolornas extra kostnader 
till mellan 30 och 50 procent högre än vad utredningen gör. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) och Claes Nyberg (C) anmäler ett 
gemensamt särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi instämmer i förvaltningens bedömning att om förslagen 
ska implementeras fullt ut krävs det verklig full 
kostnadstäckning från staten. Utredningen förefaller föreslå 
att stödundervisning ska sättas in om lärare till rektor anmäler 
sådant behov, men utan vidare utredning. Av utredningens 
förslag framgår också att stödundervisning ska utvärderas 
efter en månad och får som längst pågå i två månader. Det 
framstår som oklart vad denna stödundervisningsform består 
i. Många elever behöver snarare stöd hela sin skoltid, ofta i 
ett eller flera ämnen.  Det innebär att ständiga utvärderingar, 
som ska dokumenteras fullt ut upp till sex gånger per år, kan 
bli mycket resurskrävande. Det behöver tydliggöras hur 
skolorna och framför allt rektorerna ska prioritera när 
anmälningarna om stödundervisning blir väldigt många. 
  
Vi ser även att förslaget har oklarheter kring hur det passar 
ihop med andra former av behovsbedömning och 
resurstilldelning vid särskilda behov för en elev, exempelvis 
genom underlag för att tilldela tilläggsbelopp eller 
verksamhetsstöd. 
  

 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/2404-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Förbättrat stöd i skolan 

• UTBF 2025/2404-1.1 Remiss - Förbättrat stöd i skolan (SOU 
2025:44) 
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§ 13 
Ett nationellt mobilförbud i de obligatoriska skolformerna 
och fritidshemmet (Ds 2025:9)  
UTBF 2025/2172 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut som 
redovisas under protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat promemorian Ett nationellt 
mobilförbud i de obligatoriska skolformerna och fritidshemmet, Ds 
2025:9, till utbildningsnämnden för yttrande. I promemorian 
föreslås att 5 kap. 4 d § ska ändras på så sätt att elevers 
mobiltelefoner ska samlas in vid varje skoldags början, till skillnad 
från dagens reglering som anger att rektor får besluta om att 
mobiltelefoner ska samlas in vid varje skoldags början. 
  
Utbildningsförvaltningen konstaterar att Stockholm stads 
grundskolor skulle påverkas i relativt liten grad av promemorians 
förslag eftersom flertalet av skolorna redan samlar in elevernas 
mobiltelefoner under skoldagen, med stöd av 5 kap. 4 d § skollagen. 
Förvaltningen ser därför egentligen inget särskilt behov av ett 
nationellt mobilförbud då det redan finns en möjlighet att reglera 
frågan på lokal nivå. En nationell reglering begränsar dessutom 
rektorernas möjlighet att göra lokala anpassningar utifrån 
skolenheternas förutsättningar och behov. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
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kommunstyrelsen som svar på remissen. Beslutet bör justeras 
omedelbart med anledning av remissens svarstid. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Jan Jönsson (L) och vice ordföranden Andréa Hedin med flera 
(M) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt Liberalernas (L) 
och Moderaternas (M) gemensamma förslag till beslut enligt 
följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Vi ställer oss positiva till ett nationellt mobilförbud i de 
obligatoriska skolformerna och fritidshemmet. Vi ser de 
positiva effekterna när det gäller både tryggheten och 
studieron på det flertalet skolor som redan infört detta. Vi 
bedömer också att förslaget skulle leda till att det inte blir 
otydligheter och olikheter mellan olika skolor, inom staden 
och landet. Vi vill dock poängtera att det behöver finnas en 
viss flexibilitet när det gäller möjligheter för elever i behov av 
särskilt stöd att använda digitala verktyg i de fall när till 
exempel mobilen kan vara ett stöd i undervisningen. 
  

Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Utbildningsnämnden godkänner 
Sverigedemokraternas tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 

2. Därutöver anföra följande: 
  
Vi välkomnar förslaget om att införa ett nationellt 
mobilförbud i de obligatoriska skolformerna och 
fritidshemmet. Vi delar utredningens bedömning att ett 
mobilfritt skolklimat skapar bättre förutsättningar för 
trygghet, studiero och ett starkare socialt samspel mellan 
elever. En mobilfri skolmiljö bidrar till att minska 
distraktioner i klassrummet, motverka nätkränkningar och ger 
lärarna bättre möjligheter att fokusera på undervisningens 
innehåll. 
  
Erfarenheter från många skolor i staden visar att daglig 
insamling av mobiltelefoner redan i dag är en fungerande och 
uppskattad metod för att skapa lugn och struktur under 
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skoldagen. Genom att göra denna ordning till en tydlig 
nationell norm skapas likvärdighet mellan skolor och 
tydlighet i förväntningar gentemot elever, vårdnadshavare 
och skolpersonal. 
  
Förslaget tar också hänsyn till behovet av flexibilitet, genom 
undantagsmöjligheter för pedagogisk användning och 
särskilda elevbehov. Det är en viktig avvägning som 
säkerställer att skolans kompensatoriska uppdrag och varje 
elevs individuella förutsättningar fortsatt kan tillgodoses. 
  
Vi anser därför att lagförslaget är väl avvägt och ser positivt 
på ett införande från den 1 juli 2026. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns tre 
förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett gemensamt förslag från 
Jan Jönsson (L) och vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) 
samt ett förslag från Linnéa Vinge (SD). Förslagen ställs mot 
varandra och ordföranden finner att utbildningsnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag till beslut. 

  

Särskilda uttalanden 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) anmäler ett särskilt 
uttalande enligt följande: 
  

Ett nationellt mobilförbud i Sveriges obligatoriska skolor är 
ett välkommet steg mot en bättre skolmiljö. Mobiltelefoner 
stör ofta undervisningen, splittrar elevernas fokus och bidrar 
till sociala utmaningar, såsom mobbning via sociala medier. 
Genom att införa ett förbud tar vi ett steg närmare ökad 
koncentration, bättre interaktion mellan elever och en skola 
där lärande står i centrum. Stockholm stad bör ta täten och 
införa ett generellt mobilförbud redan innan det nationella 
förbudet träder i kraft. Som Sveriges största kommun har 
Stockholm möjlighet att sätta en tydlig standard och visa 
vägen för andra kommuner. 
  

Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Centerpartiet håller med förvaltningen om att det lagstöd som 
behövs för att förbjuda mobiltelefoner i skolan redan finns. 
Redan idag har rektorer möjlighet att med lagstöd besluta om 
att samla in mobiltelefoner och den möjligheten används i 
stor utsträckning. En enkät visar att en majoritet av 
Stockholms stads skolor redan är helt mobilfria, där eleverna 
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lämnar in sina mobiler i början av dagen och får tillbaka dem 
vid dagens slut. 
  
Vi ser därför inget behov av ett nationellt mobilförbud. 
Rektorer och skolpersonal är bäst lämpade att fatta beslut som 
fungerar för just deras elever och skolmiljö. Ett gott 
pedagogiskt ledarskap, utövat av professionen, ska också 
klara att skapa goda relationer och gemensamma spelregler 
mellan elever och skolans personal. När regler uppfattas som 
legitima och har förankring hos alla parter, ökar både 
förståelsen och efterlevnaden. Ett centralt beslut i form av ett 
absolut förbud riskerar att bli för stelbent och tar bort 
möjligheten att anpassa sig efter lokala eller individuella 
behov. 
  

Ersättaryttranden 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till Jan Jönssons (L) och vice ordföranden Andréa 
Hedin med flera (M) gemensamma förslag till beslut. 
  
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det särskilda uttalandet från Andréa Hedin med flera 
(M). 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/2172-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Ett 
nationellt mobilförbud i de obligatoriska skolformerna och 
fritidshemmet 

• UTBF 2025/2172-1.1 Remiss - Promemorian - Ett nationellt 
mobilförbud i de obligatoriska skolformerna och 
fritidshemmet (Ds 2025:9) 
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§ 14 
Ett likvärdigt betygssystem (SOU 2025:18)  
UTBF 2025/1739 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet ”Ett likvärdigt 
betygssystem" (SOU 2025:18) till utbildningsnämnden för yttrande. 
Utredningen har haft i uppdrag att analysera och lämna förslag på 
förändringar i betygssystemet och systemet för meritvärdering. 
Förslagen ska syfta till att betyg och meritvärden från grundskolan 
och gymnasial nivå blir mer likvärdiga och på ett rättvisande sätt 
speglar elevers ämneskunskaper samt till att motverka 
betygsinflation. 
  
Alla betygssystem har för- och nackdelar. Utbildningsförvaltningen 
anser att det föreslagna systemet med målstyrda betyg och 
centraliserad rättning av nationella slutprov skapar tydligare ramar 
för lärarna och stärker incitamenten för eleverna att lära sig. Att 
proven får en självständig påverkan på elevens meritvärde torde 
minska lärarnas arbetsbörda vid terminsavslut och möjliggöra mer 
fokus på likvärdig bedömning. Utredningen bedöms som seriös och 
välgrundad, och förslaget anses kunna öka både likvärdighet och 
trovärdighet samt motverka betygsinflation. Förvaltningen ställer 
sig generellt positiv till utredningens förslag, men ser utmaningar 
med delar av förslagen, något som belyses närmare i remissvaret. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Eftersom remisstiden är 
kort föreslår förvaltningen att nämnden justerar beslutet omedelbart. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  

Särskilda uttalanden 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Utredningen om ett likvärdigt betygssystem har haft i 
uppdrag att analysera och lämna förslag på förändringar i 
betygssystemet och systemet för meritvärdering. Vi 
välkomnar betygsutredningens förslag till hur betyg och 
meritvärden från grundskolan, specialskolan och gymnasial 
nivå blir mer likvärdiga och på ett rättvisande sätt ska spegla 
elevers ämneskunskaper. På så sätt kan de fungera som ett 
rättssäkert instrument för urval till nästa utbildningsnivå. Den 
tiogradiga skalan som betygsutredningen föreslår ska ersätta 
A-F-systemet kommer på ett bättre sätt kunna fånga upp 
elevernas kunskapsnivåer. 
  
Om de lärarsatta betygen är högre eller lägre än snittet för de 
nationella proven justeras elevens betygsvärde upp eller ner. 
Till detta kommer att de nationella proven ska rättas och 
betygen justeras efter att sommarlovet redan börjat. Detta 
torde minska incitamenten för föräldrar att försöka påverka 
betygssättningen eftersom betygen kalibreras mot objektiva 
provresultat. Dock finns här en problematik som uppstår, och 
som utbildningsförvaltningen pekar på i sitt tjänsteutlåtande. 
Frågan uppstår nämligen hur elever ska kunna veta vad för 
skolor de kan söka till, om betyg kan justeras ner under 
sommaren? Detta förefaller inte genomtänkt. 
  
Det nya betygssystemet kan medföra att fler blir behöriga för 
yrkesprogram på gymnasiet, något vi välkomnar. Det är inte 
bra, vare sig ur individ- och samhällssynpunkt, om ungdomar 
slås ut redan i grundskolan. Siffror vad gäller livschanser 
visar dock att också en gymnasieexamen är nödvändig för att 
klara sig bra längre fram i livet. Därför är det centralt, oavsett 
utformningen av betygssystem, att alla ungdomar redan från 
grundskolan får med sig de kunskaper som behövs för att 
klara sig på gymnasiet. 
  

Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Centerpartiet i Stockholms stad är i grunden positiva till flera 
av förslagen i utredningen. Den nya betygsskalan i tio steg 
ger bättre förutsättningar till en rättvisande gradering av en 
elevs kunskaper och incitament att ta steg framåt när de kan 
ses som gripbara. Den innehåller även goda resonemang om 
hur dagens utslagning genom det hårda betyget F kan 
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undvikas, samt att fler elever förväntas bli behöriga till 
yrkesprogram på gymnasiet. 
  
Vi håller med utredningen om att dagens betygssystem 
behöver bli mer rättssäkert, och att det finns problem med 
likvärdigheten i betygssättning. För oss är det viktigt att alla 
elever ska bedömas likvärdigt, oavsett var de bor eller vilken 
skola de går i. 
  
Förslaget att införa central rättning av nationella prov är 
något vi ställer oss bakom. Det är ett steg i rätt riktning för att 
öka likvärdigheten och minska risken för en betygsglidning 
som gör att satta betyg inte speglar kunskaperna. Det minskar 
också pressen på lärarna och gör betygsättningen mer tydlig 
för både elever och vårdnadshavare. Här vill vi även särskilt 
lyfta vikten av att ta vara på digitaliseringens möjligheter om 
än på ett balanserat sätt för rätt ändamål och i avvägda delar. 
Den snabba utvecklingen kan väntas skapa allt bättre 
förutsättningar och möjlighet till effektivitet, likvärdighet och 
god resurshållning. 
  
Utredningens idé om att använda provresultat för att justera 
skolors genomsnittliga betygsnivåer, den så kallade 
meritvärdeskalibreringen, kan i teorin göra systemet mer 
rättvist. Men vi ser också vissa utmaningar. Framför allt är vi 
oroliga för att elever inte kommer att veta sitt slutgiltiga 
meritvärde förrän efter vårterminens slut, när alla prov har 
rättats och räknats in. Det kan skapa stor osäkerhet när elever 
ska söka till gymnasiet eller vidare studier, och direkt 
försvåra gymnasievalet. Vi tycker att det är viktigt att elever 
får en chans att i god tid förstå hur deras betyg kommer att 
påverka deras framtid, och menar att denna del behöver 
revideras för att fungera i praktiken. 
  
Sammanfattningsvis tycker vi att utredningen tar upp viktiga 
frågor och har flera bra förslag, men vi ser ett behov av att 
stärka förutsägbarheten för eleverna och tydliggöra hur 
systemen ska fungera i praktiken både för elever och lärare. 
  

 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1739-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Ett 
likvärdigt betygssystem 

• UTBF 2025/1739-3.1 Remiss - Ett likvärdigt betygsystem 
(SOU 2025:18) volym 1 

• UTBF 2025/1739-3.2 Remiss - Ett likvärdigt betygsystem 
(SOU 2025:18) volym 2 
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§ 15 
Ansökningar om godkännande för internationell skola på 
grundskolenivå och rätt till bidrag för internationell skola 
på gymnasienivå  
UTBF 2025/118 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat tre ansökningar 
avseende godkännande för internationell skola på grundskolenivå 
samt rätt till bidrag för internationell skola på gymnasienivå. 
  
De senaste fem antagningarna har det funnits ett överskott av platser 
till International Baccalaureate (IB) i regionen och i Stockholm. 
Utbildningsförvaltningen bedömer därmed att en etablering av de 
två sökta gymnasieutbildningarna skulle medföra påtagligt negativa 
ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska konsekvenser för 
elever eller den del av skolväsendet som anordnas av Stockholms 
stad. Valhalla House School har dessutom ansökt om godkännande 
för internationell skola på grundskolenivå. Här bedömer 
förvaltningen att den internationella skola som bedrivs i Stockholms 
stads regi, International School of the Stockholm Region (ISSR), 
kan tillgodose behovet av platser på både grundskolenivå samt 
gymnasienivå. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som 
sitt yttrande till Skolinspektionen. Med hänsyn till remisstiden krävs 
omedelbar justering av beslutet. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/118-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Ansökningar om godkännande av huvudman för 
internationella gymnasieskolor 

• UTBF 2025/118-4.1 Bilaga 1. Sammanställning av antalet 
remitterade ansökningar inom Stockholm stad 
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§ 16 
Ansökningar om godkännande av huvudman för 
fristående gymnasieskolor i Stockholms stad och 
närliggande kommuner  
UTBF 2025/117 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remisserna 
till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat sex 
ansökningar om godkännande av huvudman för nya fristående 
gymnasieskolor, varav tre i Stockholm stad. Det har inkommit sex 
ansökningar om utökningar av befintliga gymnasieskolor inom 
region Stockholm, varav tre är i Stockholms stad. Det har även 
inkommit ansökningar som avser särskilda varianter, 
riksrekryterande och nationella idrottsutbildningar, samt 
huvudmannabyten. 
  
Befolkningsprognoser från Stockholms stad och regionen visar att 
antalet 16-åringar minskar efter 2026. Utbildningsförvaltningens 
sammantagna bedömning är därmed att det inte finns ett behov av 
nya platser i regionen. Dock bedömer utbildningsförvaltningen att 
de ansökningar som avser nationella idrottsutbildningar, särskilda 
varianter och riksrekryterande utbildningar kompletterar det 
befintliga utbudet, utan att få negativa konsekvenser för elever eller 
Stockholms stads utbud. 
  
Utbildningsförvaltningen bedömer däremot att de ansökningar som 
rör vård- och omsorgsprogrammet kommer ha långsiktiga negativa 
konsekvenser, utifrån begränsat söktryck till motsvarande 
utbildning på befintliga gymnasieskolor. Gällande ansökningar som 
rör högskoleförberedande program med olika inriktningar vill 
utbildningsförvaltningen uppmärksamma att det inte finns behov av 
fler högskoleförberedande program. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som 
svar på remisserna till Skolinspektionen. Med hänsyn till 
remisstiden behöver beslutet justeras omedelbart. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/117-28 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Ansökningar fristående gymnasieskolor 

• UTBF 2025/117-28.1 Bilaga 1. Befolkningsprognos 
• UTBF 2025/117-28.2 Bilaga 2. En sammanställning över 

antalet kommunala och fristående gymnasieskolor i 
kommunen som idag erbjuder sökta program och 
inriktningar 

• UTBF 2025/117-28.3 Bilaga 3a. En sammanställning över 
antalet platser på sökta program och inriktningar 

• UTBF 2025/117-28.4 Bilaga 3b. Lediga platser i Stockholm 
och gymnasieregionen 

• UTBF 2025/117-28.5 Bilaga 4. Uppgift om kommunen avser 
att erbjuda sökta program läsåret 2025 

• UTBF 2025/117-28.6 Bilaga 5. Övriga kommuner som 
erbjuder sökta program och inriktningar 

• UTBF 2025/117-28.7 Bilaga 6 A. Sammanställning av 
antalet remitterade ansökningar inom Stockholm stad 

• UTBF 2025/117-28.8 Bilaga 6 B. Sammanställning av 
antalet remitterade ansökningar i närliggande kommuner 
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§ 17 
Ansökningar om godkännande som huvudman för 
fristående förskoleklasser, fritidshem, grundskolor och 
anpassade grundskolor  
UTBF 2025/116 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat fem 
ansökningar om godkännande av huvudman för fristående 
förskoleklass, grundskola och fritidshem. Två ansökningar rör sig 
om nyetableringar och tre ansökningar avser utökningar. 
  
Stadens befolkningsprognoser visar på ett trendbrott från ökat till 
minskat behov av elevplatser i grundskolan. 
Elevantalsframskrivningen för staden pekar på en minskning av 
antal Stockholmselever i grundskolan med totalt 10 100 elever år 
2033. Sett till den totala minskningen, är utbildningsförvaltningens 
samlade bedömning att kommunen täcker det behov elever boende i 
Stockholms stad har, vad gäller platser på grundskola och 
fritidshem. En utökning med 218 nya platser för elever i 
grundskola, skulle medföra påtagliga negativa ekonomiska, 
organisatoriska och pedagogiska konsekvenser för den del av 
skolväsendet som anordnas av Stockholms stad. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som 
sitt yttrande till Skolinspektionen. Med hänsyn till remisstiden krävs 
omedelbar justering av beslutet. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/116-8 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Ansökningar om godkännande som huvudman för fristående 
förskoleklasser, fritidshem, grundskolor och anpassade 
grundskolor 

• UTBF 2025/116-8.1 Bilaga 1. Sammanställning av samtliga 
remitterade ansökningar 

• UTBF 2025/116-8.2 Bilaga 2. Befolkningsprognos 
• UTBF 2025/116-8.3 Bilaga 3. Sammanställning över 

samtliga kommunala grundskolor 
• UTBF 2025/116-8.4 Bilaga 4. Sammanställning över 

samtliga fristående grundskolor i kommunen 
• UTBF 2025/116-8.5 Bilaga 5. Kartor över samtliga skolor i 

kommunen 
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§ 18 
Motion om oanmälda årliga besök hos 
bidragsmottagande föreningar  
UTBF 2025/1558 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  

Reservation 
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen om oanmälda årliga 
besök hos bidragsmottagande föreningar av Linnéa Vinge och 
Gabriel Kroon (båda SD) till utbildningsnämnden för yttrande. I 
motionen görs gällande att alla föreningar som erhåller bidrag från 
Stockholms stad enligt stadens riktlinjer ska vara tillgängliga och 
öppna för alla medborgare. För att säkerställa att stadens krav 
efterlevs föreslås i motionen att Stockholms stad genomför minst ett 
oanmält besök per år hos varje förening som erhåller kommunalt 
bidrag, för att säkerställa efterlevnad av kraven på öppenhet och 
tillgänglighet. 
  
Utbildningsförvaltningen är positiv till oanmälda besök hos 
bidragsmottagande föreningar. Besök i verksamheten, oanmälda 
eller anmälda i förväg, samt andra uppföljningsinsatser är väldigt 
viktiga. Förvaltningen menar att bedömningar måste göras i förväg 
om besöket ska vara oanmält eller anmält för att det ska få önskvärd 
effekt. Förvaltningen menar därför att utformningen av 
uppföljningar bör göras av respektive förvaltning. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Med hänsyn till 
remisstiden föreslås omedelbar justering av beslutet. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att motionen tillstyrks. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna välkomnar att förvaltningen tycks vara 
positiv till oanmälda besök hos bidragstagande föreningar, 
men vi anser inte att de uppföljningar som idag genomförs är 
tillräckliga. I allt för många fall har ideella föreningar använts 
som ett verktyg för bluffverksamhet i syfte att erhålla bidrag 
utan motprestation. Årliga oanmälda kontroller bör vara 
standard gentemot samtliga verksamheter. Trots detta saknas 
tydliga skrivningar mot förvaltningar och kontrollpersoner.  
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Linnéa 
Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• UTBF 2025/1558-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om oanmälda besök hos föreningar 

• UTBF 2025/1558-1.1 Motion om oanmälda årliga besök hos 
bidragsmottagande föreningar 
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